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1. Mötets öppnande 

Mötet öppnas.  

 

2. Fastställande av dagordning  

Föreslagen dagordning fastställs.  

 

3. Val av justerare 
Leif Johansson och Clarence Kopparberg.  

 

4. Föregående protokoll 

Rådet godkänner förgående protokoll.  

 

5. Möte med nämndens gruppledare   

Ordförande Leif Johansson hälsar Cecilia Obermüller (MP), 

ordförande i nämnden, Henrietta Ludwig (C), 1:e vice ordförande i 

nämnden, Tina Kratz (V), ledamot i nämnden och André Nilsson 

(L), ledamot i nämnden välkomna.  

 

Leif inleder mötet med första frågan, hur gruppledarna ser på rådet. 

Cecilia förklarar hur rådet är ett nyttigt bollplank. Med erfarenheter 

att ta tillvara på. Hon fortsätter med att 

pensionärsrådsorganisationer är viktiga samhällsdelar som utför 

socialt arbete som gynnar stadsdelarna.  

 

Henrietta fortsätter med att berätta att Centerpartiet finner rådets 

inspel relevant och välformulerat. Det fyller en stor funktion. 

Många äldre kan inte alltid tala för sig själva och då är det viktigt 

med en tydlig röst.  

 

Tina instämmer i att rådet är ett mycket bra bollplank. Vidare ser 

hon positivt på deras stora och breda engagemang. Rådet bryr sig 

om alla stadsdelens invånare säger hon. Hon tillägger att det är 

nyttigt att få rådets synvinklar och arbetet som görs i 

pensionärsrådsorganisationerna är hälsofrämjande.  

 

André svarar att rådet är ovärderligt för nämnden och det 

demokratiska värdet. Han belyser vikten av rådets kunskap och 

erfarenhet av även stadsdelen som bidrar till långsiktiga perspektiv.  

 

Rådsmedlem Lennart Nordh (PRO) lyfter önskan om att komma in 

tidigare i processen för beslut. Rådet och gruppledarna diskuterar 

förutsättningarna för att läsa rådets protokoll och dess inverkan. 

Rådet lyfter att de gärna arbetar som referensgrupp i olika frågor. 
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De ger ett exempel där deras input ficka vara med som bilaga i svar 

på en remiss. De poängterar att de vill komma in där det är möjligt 

och där det faktiskt kan berika arbetet.  

 

Samtliga gruppledare instämmer i att det är en viktig arbetsgång. 

Stadsdelsdirektör Karin Bülow flikar in i diskussionen och berättar 

att målet är att jobba på detta sätt. Utmaningen är att när remissen 

når oss finns det oftast ett färdigt förslag och handläggningstiden 

kan vara kort. I och med att det finns 11 stadsdelar får man inte 

alltid det utrymme man hade velat ha att få tycka till om en fråga. 

Hon tillägger, när det dock går är det mycket berikande att få med 

rådets inspel. Hon ger deras input på färdplanen som exempel. 

Målet är att fortsätta jobba så. Avdelningschef Lena Hedin 

instämmer, när det dyker upp något så ska rådet kopplas in.  

 

Vice ordförande Clarence Kopparberg (SPF) belyser 

kommunikationen och samarbetet med rådet och förvaltningen, han 

förklarar att det är mycket välfungerande. Han framhåller att det 

vore kul att även få träffa nämnden oftare.  

 

Rådet lyfter frågan kring hur respektive parti ser på stadsdelens 

framtid och vilka frågor man vill prioritera och driva. Tina belyser 

att vänsterpartiet vill stärka äldreomsorgens alla delar. Hon påpekar 

hur viktigt det är med inflytande över sitt liv och sin vård. Det krävs 

stora satsningar menar hon, bl.a. hemtjänsten behöver få bättre 

förutsättningar för att göra sitt jobb. Hon tillägger även  

trygghetsarbete och en stadsdel som satsar på barn och unga som 

brännande frågor.  

 

Cecilia instämmer i vad Tina sagt och tillägger att förutom det 

finner Miljöpartiet det viktigt att behålla stadsdelarna. Fler 

sammanslagningar innebär att man tappar närheten till medborgarna 

säger hon. Klimat och miljö är även en central fråga, vi måste 

förbereda oss på extrema väderlägen säger hon. Cecilia lyfter även 

social sammanhållning och menar att vi behöver en stadsdel som är 

bra för de äldre och de yngre. Vidare är hemtjänsten, bra och god 

mat för pensionärer viktiga prioriteringar berättar hon. 

 

André lyfter att han gärna vill se en utveckling av samverkan 

mellan rådet och nämnden. Han föreslår att andra tider kan 

underlätta för politikerna att närvara i framtiden. Samt att om rådet 

har ett specifikt ärende de vill belysa får de gärna flagga för detta 

och höra av sig så kan man försöka planera en träff. Vidare lyfter 

han att Liberalerna prioriterar skolan. All kriminalitet och hot kan 

förebyggas med en bra skola menar han. Han tillägger att detta även 
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innebär förskolan, som är högst relevant för språkutveckling. Det är 

där vi har som mest förutsättningar för att lära oss språket. André 

lyfter även klimat och miljöfrågan. Vi måste ta tillvara på den 

naturen vi har, han förklarar att Liberalerna lagt förslag för detta i 

sin budget och inkommit med en skrivelse.   

 

Henrietta instämmer i att närmare samarbete mellan rådet och 

politiken är positivt. Hon lyfter att en levande stad är en central 

fråga för Centerpartiet. Staden ska vara en trygg plats och fungera 

för alla. Hon lyfter satsningar för olika målgrupper, bostäder och 

lokala grönområden för detta.  

 

Leif lyfter frågan om Bergholmsbacken. Cecilia förklarar att varför 

det står still just nu är för att det är överklagat och ligger hos 

domstol. Hon tillägger att projektet i sig är positivt men logistiken 

hur man ska förse bygget med leveranser skapar problem. 

Miljöpartiet vill inte se en permanent bygg väg förklarar hon. Inte 

heller någon skada på skogen.    

 

Tina tillägger att detta är en fråga de jobbat hårt och länge med, 

samt vikten av att värna skogen. Hon menar att alla blev 

överraskade över planen som kom och att de heller inte vill se 

någon bygg väg.  

 

Henrietta instämmer i att det behövs andra möjligheter än en bygg 

väg. Generellt behöver det byggas tillägger hon, blandade bostäder 

är viktigt. Hellre förtäta det som finns, än att bygga över nya 

grönområden. Tina framhåller vikten av att titta på helheten och 

fördelarna med en områdesplan. Vidare diskuterar hon behovet av 

fler hyresrätter och hur tufft det är för unga att gå ut på 

bostadsmarknaden. André påpekar att Liberalerna alltid varit för att 

planera med detta helhetstänk. Cecilia tillägger att 

områdesplanering inte alltid är helt problemfritt heller. Vidare 

diskuterar hon att Miljöpartiet vill se Skarpaby som en ekostadsdel. 

Samt hur idrottslokaler och simhall skulle vara ett lyft för 

Skarpnäcksfältet. Cecilia sammanfattar hållningen med att de inte 

vill se en gata genom Hammarbyskogen och att Östra Kärrtorp mot 

Nackareservatet inte är en plats för bygge då det är våtmark. 

 

Rådet diskuterar problematiken kring bygge och tillgänglighet. Tina 

svarar att det behövs fler möjligheter för äldre att kunna bo kvar 

hemma. Henrietta lyfter hur väsentligt det är att kunna göra en 

bostadsresa inom sin stadsdel. Blandade lägenheter, radhus och hus 

innebär även minskad segregation menar hon.  
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Frågan kring vägförbindelse lyfts och André säger att för att få bort 

bilen behöver vi skapa fler möjligheter med andra färdmedel. Det 

behövs fler förbindelser mellan stadsdelarna. Cecilia konstaterar att 

de länge drivit för en till uppgång vid Skarpnäcks tunnelbana. Men 

även fler matarbussar och billigare resekostnader. Tina understryker 

att de också vill se billigare och bättre kollektivtrafik. Rådsmedlem 

Sussie Hellsten (PRO) diskuterar busslinjerna och svårigheterna när 

det saknas ramp.  

 

Clarence frågar gruppledarna hur de ser på seniorboenden och 

menar att vi inte har tillräckligt många. Han påpekar att med mer 

seniorboenden skulle vi få en större omsättning av folk som vill 

flytta från sina lägenheter samt ett lättare tryck på vård och omsorgs 

boenden. Tina betonar angelägenheten i denna fråga och håller med 

om att vi måste hitta seniorboenden till rimliga priser. Gruppen 

äldre blir större och staden måste ta höjd för detta. Rådet diskuterar 

hyran för seniorboendet i Hammarbyhöjden. Karin berättar att efter 

de omfattande renoveringarna på seniorboenden låg inte 

Hammarbyhöjden i det översta segmentet, seniorboendena i 

innerstan fick väldigt dyra renoveringar.  

 

André poängterar att bygge och bostäder måste planeras efter 

människors behov, det kan inte se likadant ut för alla då alla har 

olika behov. Han ger som exempel att vissa kan ha stora sociala 

behov och då behövs det en bostadsrättsförening som har ytor för 

sociala strukturer.  

 

Cecilia betonar att Miljöpartiet anser att det måste finnas 

kommunalt äldreboende, men har inget emot privat. Kooperativa 

former är också intressanta. Vidare diskuteras om vård och 

omsorgsboendet som planeras för på Bergholmsbacken innebär att 

hemmet för gamla försvinner helt. Men Karin meddelar att Micasa 

undersöker om hela hemmet för gamla kan bli ett senior boende på 

sikt.  

 

 

6. Förvaltningen rapporterar 

 

Lena återkopplar hur sommaren varit. Stadsdelen har varit lugn. 

Inom äldreomsorgen har det gått bra, inga värmebekymmer och 

personalläget har fungerat.  

 

Rådet får information om trygghetsvandringen 9 november kl 16-18 

i Kärrtorp/Enskededalen. De uppmanas att skicka med en 
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representant på vandringen och inkomma med synpunkter på platser 

som bör besökas.  

 

Lena påminner om hälsoveckan, med stadsdelskamp 4-5e 

september. 

 

7. Frågor inför nämndsammanträdet 31 augusti 2023 

 

§ 7 Revisionsrapport Skarpnäcks stadsdelsnämnd 2022 

 

Rådsmedlem Liisa Hyvönen (PRO) ställer en fråga angående sida 

tre kring de tre inriktningsmålen. Lena förklarar att detta är stora 

övergripande mål och föreslår möjligheten av en större genomgång 

av detta senare. Rådet instämmer i planen.   

 

§ 8 Månadsrapport 

 

Rådet har inga synpunkter. 

 

§ 9 Fyllnadsval till funktionshindersrådet i EnskedeÅrsta-Vantör, 

Farsta och Skarpnäcks stadsdelsnämnder 

 

Rådet har inga synpunkter. 

 

§ 10 Starta en fritidsbank i Bagarmossen 

Svar på medborgarförslag 

 

Rådet delar förvaltningens uppfattning. Det är förståeligt att 

förvaltningen inte kan ställa upp med personal för detta.   

 

§ 11 Utökade öppettider Björkhagens fritidsgård 

Svar på medborgarförslag 

 

Leif frågar om det är personalresurs som avgör möjligheterna för 

förslaget? Lena svarar att det stämmer, resurser måste fördelas 

mellan olika fritidsgårdar och Björkhagens fritidsgård har precis 

utökat till varje fredag.  

 

§ 12 Utlån av fritidsutrustning, Skarpaby 

Svar på medborgarförslag 

 

Rådet har inga synpunkter. 

 

§ 13 Ängsytor istället för gräsmattor 

Svar på medborgarförslag 
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Rådet har inga synpunkter. 

 

§ 14 Skrivelse angående LSS gruppbostäder 

Svar på skrivelse från Kristina Lutz m.fl. (M) 

 

Rådet instämmer i förvaltningens svar.  

 

§ 15 Skrivelse om normbrytande beteende bland barn 

och orosanmälningar. 

Svar på skrivelse från André Nilsson (L) 

 

Rådet diskuterar huruvida en utredning pågår kring detta på 

regeringsnivå.  

 

En rådsmedlem undrar angående kring de få anmälningar som 

kommer från förskolan. Är det mindre oro eller andra hinder?  

Lena svarar att personalen är utbildad och att det finns etablerade 

rutiner inom alla verksamheter, hur orosanmälningar och 

försummelse ska hanteras. Därav bör inte något sådant vara skälet. 

Förvaltningen jobbar även mot otillåten påverkan och att personal 

inte ska känna sig påverkade av föräldrar eller anhöriga.  

 

§ 16 Planärende på samråd; Detaljplan för del av 

Hammarbyhöjden 1:1, vid kv. Klokryparen 

 

Rådet har inga synpunkter. 

 

§ 17 Motion om förbud mot lustgasförsäljning 

Omedelbar justering 

Svar på remiss från kommunstyrelsen (KS 2023/377) 

 

Rådet instämmer i förvaltningens svar.  

 

§ 18 Remiss av Riktlinje chefsstruktur 

Omedelbar justering 

Svar på remiss från kommunstyrelsen (KS 2023/434) 

 

Rådet undrar hur detta kommer att påverka förvaltningens arbete.  

Lena berättar att inom förvaltningen har socialtjänsten många 

biträdande chefer, äldreomsorgen har istället fler enhetschefer. 

Denna riktlinje skulle innebära att man har mellan 10-30 

medarbetare per chef. För att man ska hinna med uppföljning. 

Cheferna ska ha ett ansvar för verksamhet, personal och ekonomi. 

Detta innebär att vi kommer behöva omstrukturera förklarar Lena.  
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§ 19 Motion om att värna stadens villaområden 

Svar på remiss från kommunstyrelsen (KS 2023/301) 

 

Rådet har inga synpunkter. 

 

§ 20 Remiss av ersättningsnivåer daglig verksamhet 

(LSS) 

Svar på remiss från kommunstyrelsen (KS 2023/339) 

 

Rådet har inga synpunkter. 

 

§ 21 Remiss av ersättningsnivåer bostad med särskild 

service (LSS) 

Svar på remiss från kommunstyrelsen (KS 2023/340) 

 

Rådet har inga synpunkter. 

 

§ 22 Motion om att införa en obligatorisk bakgrundskontroll via 

belastningsregistret inför anställning inom äldreomsorgen 

Svar på remiss från kommunstyrelsen (KS 2023/546) 

 

En rådsmedlem frågar om man inte gjort bakgrundskontroller 

tidigare? Lena svarar att det händer inom äldreomsorgen om det 

finns barn hemma. Hon förklarar att diskussionen har rört bland 

annat integritet. Det är viktigt att man bestämmer vilka delar i 

belastningsregistret man ska kolla på. Sen bör man även bedöma 

lämplighet på andra sätt.  

 

8. Rapporter 

 

Rådet har inga rapporter.  

 

Övriga frågor- *balanslistan. 

Inga övriga frågor.  

 

Justeras av: 

 

Leif Johansson 

 

Clarence Kopparberg 

 

Sekreterare: Emma King 

 

 

 


